
Úřad vlády České republiky 
Rada vlády pro informační společnost  

 

1 

Zápis z 3. zasedání předsednictva Rady vlády pro 

informační společnost 

Termín zasedání: 16. ledna 2023 od 15.00 hod. do 18:30 hod. 

Místo konání: Hrzánský palác, Gobelínový sál, Praha 1 – Hradčany  

 

Účastník  Instituce Zástup 

PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D. Předseda RVIS Místopředseda 
vlády pro digitalizaci 

 

Mgr. Milena Jabůrková, 
MA 

Místopředsedkyně Svaz průmyslu 
a dopravy ČR 

 

Mgr. Jana Kotalíková Místopředsedkyně ÚV Zastoupena 
Mgr. Veronikou 
Vaňkovou 

Ing. Tomáš Krejčí Místopředseda NÚKIB  

Mgr. Jan Míča Místopředseda  ÚV  

Ing. Petr Očko, Ph.D. Místopředseda MPO  

Ing. Eva Pavlíková Místopředsedkyně Česko.Digital  

Ing. Mgr. David Sláma Místopředseda MV  

Mgr. Leona Gergelová 
Šteigrová, Ph.D. 

Místopředsedkyně MMR  

Mgr. Martin Archalous Host ÚV  

Ing. Monika Callerová, 
MBA  

Host ÚV  

PhDr. Tereza Pluskalová Host ÚV  

Bc. Marek Pur  Host NAKIT  

PhDr. Lenka Škrábalová, 
Ph.D. 

Host MPO  

Mgr. Martin Úlovec Host MŠMT  

Mgr. Anna Urbanová Host ÚV  

Daniel Všetečka, MSc. Host MPO  

Mgr. Martina Zítková Host ÚV  
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Program jednání: 

1. Zahájení jednání a schválení programu (PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D., předseda RVIS) 

2. Plán prací 2023 – diskuse námětů a prioritizace (PhDr. I. Bartoš, Ph.D., předseda 

RVIS) 

3. Různé  

a. Digitalizace pracovního práva v rámci novelizace zákoníku práce, 

komunikace mezi zaměstnavatelem a zaměstnancem ve věci pracovně 

právních úkonů (Ing. Mgr. David Sláma, místopředseda RVIS) 

b. Novela zákona o zadávání veřejných zakázek – rozšíření možností 

vertikální spolupráce (PhDr. I. Bartoš, Ph.D., předseda RVIS) 

4. Ukončení (PhDr. I. Bartoš, Ph.D., předseda RVIS) 

 

1) Zahájení jednání a schválení programu 

Předseda RVIS I. Bartoš zahájil jednání Předsednictva Rady vlády pro informační společnost 

(dále jen „RVIS“ nebo „Rada“).  

Následně prověřil usnášeníschopnost (účastnilo se devět z devíti členů předsednictva, 

respektive jedna pověřená zástupkyně) a prohlásil jednání za zahájené. Poděkoval 

zúčastněným za plnou účast.   

Předseda RVIS představil program zasedání a upozornil na právo členů Předsednictva doplnit 

do programu části Různé další body. Sám navrhl doplnění bodu „Novela zákona o zadávání 

veřejných zakázek – rozšíření možností vertikální spolupráce“ do programu.  

David Sláma (MV) navrhl následně k projednání téma  „Digitalizace pracovního práva v rámci 

novelizace zákoníku práce, komunikace mezi zaměstnavatelem a zaměstnancem ve věci 

pracovně právních úkonů“.  

Předseda RVIS nechal o programu zasedání včetně doplněných bodů hlasovat. 

Přijaté usnesení č. 2023/01/16/U1: Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost 

jednomyslně schválilo předložený program dnešního zasedání. 

 

2) Plán prací 2023 – diskuze námětů a prioritizace 

Předseda RVIS představil plán prací na rok 2023, který má dvě části: 

 body, které RVIS musí povinně zajistit – povinnosti vůči vládě a zapojení do pevně 

nastavených procesů 

 témata nominovaná členy RVIS jako prioritní – tedy takové, kde členové RVIS navrhují, 

aby se na jejich plnění a posun RVIS v letošním roce přednostně soustředil.  

2. a) Plán prací 2023 – aktivity RVIS, které musí být povinně 

naplněny 

Předseda RVIS představil harmonogram činností, kterými se bude RVIS v 2023 povinně 

zabývat. Uvedl, že mezi povinné body patří jednak činnosti zajišťující běh Rady (aktualizace 
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statutu, termíny jednání předsednictva a pléna, tvorba a předložení výroční zprávy za rok 

2022) a dále činností týkající se programu Digitální Česko (každoroční aktualizace 

koncepčních strategických dokumentů, implementační plány pro rok 2024, vyjednávání 

o rozpočtu v r. 2024 a zpráva o plnění programu Digitální Česko). 

Vyzval k případnému doplnění nebo vyjádření se k obsahu a dotazům. 

Diskuse k projektům IROP 

Marek Pur (NAKIT) uvedl, že do plánu prací nebylo zahrnuto čtvrtletně se opakující 

schvalování projektů IROP 2021–2027. Toto bylo doplněno.  

Marek Pur také vyjasnil podrobnosti procesu schvalování doporučujících stanovisek RVIS pro 

projekty IROP a význam těchto stanovisek.  

 Návrhy projektů IROP předkládá MV. 

 Hlasování o doporučujících stanoviscích zajištuje sekretariát RVIS. 

 Předsednictvo RVIS hlasuje o doporučujících stanoviscích k projektům RVIS.  

o Získání doporučujícího stanoviska RVIS je podmínkou, aby projekt mohl 

následně podat žádost o dotaci z IROP do Centra pro regionální rozvoj 

(zřízeno MMR). 

 Schvalování projektů IROP probíhá kvartálně.  

 Projekty spadají do specifického cíle 1.1 IROP. Žadateli jsou centrální orgány a jimi 

zřizované organizace. Všechny projekty se nachází v Katalogu záměrů Digitálního 

Česka.  

Eva Pavlíková (Česko.Digital) otevřela otázku schvalování formou per rollam, která byla 

použita v roce 2022. Uvedla, že je náročné se zodpovědně k problematice vyjádřit vzhledem 

k objemu zasílaných podkladových materiálů. 

Na to reagovala Monika Callerová (Úřad vlády) a potvrdila, že hlasujícím byly zaslány rozsáhlé 

dokumenty, které bylo časově náročné prostudovat. Navrhla zavést praxi, kde by garanti před 

vlastním hlasováním představili stručně projekty včetně možnosti položit dotazy například 

formou „online panelů“. Proběhla diskuse o časových možnostech a potřebě předsednictva 

se takových panelů účastnit.  

Předseda RVIS shrnul, že je třeba zajistit možnost pro hlasující účastnit se prezentací 

materiálů, které byly poslány jako podklad k hlasování. Dále je podstatné oznámit termín 

hlasování s dostatečným časovým předstihem. Navrhuje:  

 oznámit předsednictvu hlasování o doporučujících stanoviscích k IROP projektům cca 

3 týdny dopředu. 

 zajistit možnost pro hlasující účastnit se prezentací materiálů, které byly poslány jako 

podklady k hlasování – cca týden před hlasováním. 

Diskuse k procesu prioritizace nadpožadavků implementačních plánů: 

Nadpožadavky státního rozpočtu = klíčové záměry, které nebylo možné realizovat 

z prostředků jednotlivých rozpočtových kapitol. Tato část je každoročně definována při tvorbě 

Implementačních plánů programu Digitální Česko, výše je proměnlivá. Nadpožadavky na 

financování z rozpočtu jsou předkládány vládě v druhém až třetím čtvrtletí.   
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Předseda RVIS zadal úkol předsedovi výboru IKČR prověřit proces prioritizace a součinnost 

s MF. 

Harmonogram povinných aktivit RVIS pro rok 2023 (ad příloha 1) byl finalizován. 

Předseda RVIS vyzval k hlasování. 

Přijaté usnesení č. 2023/01/16/U2: Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost bere 

na vědomí předložené informace a souhlasí s předloženými postupy při plnění činností, které 

je RVIS povinen zajistit. 

Usnesení bylo přijato jednomyslně. 

2. b) Plán prací 2023 - diskuze nad digitálními tématy nominovanými 

členskou základnou RVIS, prioritizace témat.  

Předseda RVIS na úvod dalšího bloku nejdříve poukázal na materiál, který byl účastníkům 

zaslán v předstihu. Je v něm uvedeno čtyřicet čtyři témat nominovaných členskou základnou 

jako prioritní témata.  

Bylo navrženo prodiskutovat každé jednotlivé témat a vyjasnit si následující: 

 Kdo v současnosti téma řeší – které výbory, které resorty. 

 Zda se jedná o prioritní téma pro rok 2023  

 Stanovit, který výbor RVIS bude garantem tématu 

o Být garantem prioritního tématu znamená mít dostatečné informace o tématu, 

aby mohli předsedové výborů pravidelně informovat Předsednictvo a plenár 

RVIS o status quo priority, posunech a případných překážkách.  

 V závěru si potvrdit, že je výčet podstatných témat kompletní.  

Přidělením prioritních témat jednotlivým výborům bude dán plán jejich práce pro 2023 a 

zaměření se na priority. To je v souladu s cíli transformace proběhlé v 2022.  

Předseda RVIS po dnešním jednání očekává jako následující krok, že výbory přidělená témata 

prioritizují a u nejdůležitějších témat doplní milníky (po čtvrtletí). 

Před projednáním jednotlivých priorit proběhla ještě obecná diskuse: 

Identifikace spoluřešitelů, stanovení hlavního garanta z RVIS; resortní partneři 

David Sláma (MV) navrhl do přehledu k jednotlivým tématům doplnit i resortní garanty, aby 

byla jasná odpovědnost.  Dále navrhuje doplnit jméno kontaktní osoby z UV nebo DIA. 

Předseda RVIS Ivan Bartoš souhlasí s návrhem Davida Slámy (MV) a doplnění informace o 

tom, který resort je patronem priority (například digitální zmocněnec) vítá. Nicméně navrhuje 

tuto informaci doplnit následně.  

Petr Očko (MPO) zdůraznil, že je třeba u každého z projektů rozhodnout, kdo je hlavni garant 

– od koho se očekává v případě více řešitelů konsolidace výstupů projektu a souhrnná 

informace o stavu priority. Jako příklad uvádí téma Umělá inteligence (DES, ČDE). V následné 

diskusi se účastníci shodli, že roli hlavních garantů by měli převzít předsedové výborů RVIS.   
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Doplnění evropských priority 

Milená Jabůrková (Svaz průmyslu a dopravy) navrhla doplnění. Vedle témat Umělá 

inteligence a Implementace evropských předpisů v digitální a datové oblasti je ještě třeba 

doplnit: AI Act, Data Act a EUCS, kybernetické balíčky, D9 a mít pravidelné informace o 

vyjednávání. Dále navrhuje zobecnit prioritu (7) Umělá inteligence. 

 

Podrobnosti k jednotlivým prioritám a jejich přidělení výborům RVIS se nachází v Příloze 2.  

Významná diskuse proběhla k tématům: 

 Důležitost evropských témat. Vzhledem k zásadním dopadům na podnikatelské 

prostředí by postupy v jejich projednávání a pozice ČR měly být konzultovány také na 

úrovni předsednictva RVIS 

 Potřeba většího zapojení občanské společnosti jako spoluřešitele a stakeholdera. 

 Potřeba doplnit do seznamu priorit téma „Rodná čísla“ 

 Nutnost zaměřit se na aktivaci Pracovní skupiny Digitálně přívětivá legislativa (DPL): 

o Je to významné téma. U každého nově navrženého nebo aktualizovaného 

zákona by měla být informace o dopadech digitální infrastrukturu a digitalizaci. 

Je potřeba dozoru nad metodologií.  

o Již delší dobu bohužel PS Digitálně přívětivá legislativa nefunguje naplno i přes 

opakované snahy „o oživení“. 

o M. Archalous (Úřad vlády) upozornil na to, že má v Kabinetu digitalizace, UV 

tuto agendu na starosti. DPL je jeho významná priorita – zdůrazňuje potřebu 

spolupracovat.   

o Předseda RVIS navrhl, aby se PS DPL urychleně sešla a řešila především „co 

znamená digitálně přívětivá legislativa“ a „jak identifikovat dopady zákona do 

digitalizace“ 

o David Sláma (MV) navrhuje k zamyšlení, zda za této situace „potřeby 

opakovaných oživování“ nezařadit pod Legislativní radu vlády (LRV) a rozšířit 

komisi RIA o 2-3 členy, kteří se zaměří na digitální přívětivost.   

o Jan Míča (Úřad vlády) připomenul, že se jedná o dlouhodobé téma. Existuje 

Desatero digitálně přívětivé legislativy, vzniklo již okolo roku 2017.   

 Některá témata byla vyhodnocena jak důležitá, ale lépe řešitelná přímou komunikací 

s nominujícím.  Případně se některá nominovaná témata překrývala.  

Plán prací, část prioritní témata, byl finalizován. Výsledný počet témat je třicet osm.  

 

Předseda RVIS vyzval k hlasování. 

Přijaté usnesení č. 2023/01/16/U3: Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost bere 

na vědomí předložené informace. Žádá, aby předsedové výborů prioritizovali témata a určili 

milníky, které je třeba dosáhnout v 2023. 

Usnesení bylo přijato jednomyslně. 
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3) Různé 

3. a) Digitalizace pracovního práva v rámci novelizace zákoníku 

práce, komunikace mezi zaměstnavatelem a zaměstnancem ve věci 

pracovně právních úkonů 

David Sláma (MV) vystoupil s bodem týkajícím se novelizace zákoníku práce v oblasti 

digitalizace pracovního práva, konkrétně komunikace mezi zaměstnavatelem 

a zaměstnancem v oblasti pracovně-právních úkonů.  

Současný trend je rozvolňovat písemný projev, na roveň listovního styku se zavádí možnost 

použití datových schránek. Ze strany MPSV přišel požadavek uvolnit písemný styk do větší 

míry, a to se zapojením e-mailů pro doručování písemností menší důležitosti (než je např. 

uzavření a rozvázání pracovního poměru atp.) 

S otevřením problematiky doručování dokumentů cestou e-mailové komunikace se pojí 

otázka garance doručení a dokládání fikce doručení. 

Předseda RVIS tuto myšlenku rozvedl směrem k pracovním e-mailům, pokud by zaměstnanec 

měl povinnost s takovým e-mailem pracovat, v situaci, kdy e-mailový server je pod kontrolou 

zaměstnavatele. I v takovém případě se však nejedná o zcela průkazný způsob komunikace, 

který navíc obsahuje bezpečnostní otázky, jako je správa serveru zaměstnavatelem a jeho 

možné úpravy, zásahy atp. 

David Sláma (MV) doplnil, že aktuální představou MPSV je rozšíření komunikace na soukromý 

e-mail.  Poukázal na to, že se jedná o nevhodný způsob vzhledem k bezpečnosti, 

prokazatelnosti doručení atp. Tomáš Krejčí (NUKIB) tuto variantu nedoporučil. 

Předseda RVIS zmínil možnost časového razítka a elektronického podpisu, ale taktéž se 

vyjádřil ke komplikovanosti celé problematiky z důvodu bezpečnosti a prokazatelnosti. 

Bylo dojednáno, že David Sláma (MV) zašle předsednictvu materiál obdržený od MPSV 

obsahující konkrétní případy, ve kterých by se ministerstvo klonilo k používání e-mailové 

komunikace.  

Předseda RVIS doplnil, že informace typu oznámení o karanténě a uzavření kanceláří je 

pravděpodobně možné odbavit pomocí e-mailů a že předsednictvo tuto problematiku 

prostuduje a dá k ní stanovisko. 

Martin Archalous (Úřad vlády) zdůraznil, že ještě neexistuje konečné znění novely Zákoníku 

práce, ale že bylo vyhověno ze strany MPSV některým připomínkám 

Předseda RVIS shrnul diskuzi s prosbou, aby byly materiály zaslány ÚV, NÚKIBu a MPO, 

pokud mu věcně přísluší, k vyjádření.  
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3. b) Novela Zákona o zadávání veřejných zakázek – rozšíření 

možností vertikální spolupráce 

Předseda RVIS otevřel poslední bod týkající se novely zákona o zadávání veřejných zakázek, 

která ve vybraných případech umožňuje vertikální spolupráci. V současné době je 

zadavatelem zakázky každá organizační složka státu samostatně. Snaha je umožnit, aby ve 

vybraných případech bylo možné nahlížet na stát jako na jednoho zadavatele (např. v případě 

kompetenčních center DIA, ale také např. eGovernment cloud), tak jako je to podobné např. 

v akademickém sektoru. Univerzita může být zadavatelem veřejné zakázky (např. při nákupu 

licencí do databází), kdy jsou následnými konzumenty jednotlivé fakulty, nebo fakulty mohou 

působit autonomně jako samostatní zadavatelé. 

Byl podán pozměňovací návrh podporující tuto snahu, proběhl intenzivní dialog s Evropskou 

komisí a OKOMem. Evropská komise podala vyjádření, které popisuje možnosti, ve kterých 

je možné tento způsob zadávání použít. Zároveň OKOM potvrdil, že akceptuje tento výklad 

Evropské komise, který je pro umožnění tohoto zadávání. 

Soukromý sektor má obavy, že si stát následně vše vyvine a zařídí sám, na což ale stát nemá 

prostředky ani kapacity. Předseda RVIS chce rozptýlit jejich obavy. Má připravená setkání se 

zástupci ICT unie, Svazu průmyslu a dopravy, Asociace pro veřejné zakázky a dalšími 

stakeholdery, kde jim představí stanovisko Evropské komise - kde jsou limity a kde může mít 

vliv na prostředí veřejného zadávání a dodavatelský segment.  

Předsednictvu i plénu RVIS budou zaslány materiály k vyjádření před politickou diskuzí tohoto 

tématu.  

Předseda RVIS vyzval k hlasování k bodu Různé, podbodům 3a a 3b. 

Přijaté usnesení č. 2023/01/16/U4: Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost bere 

na vědomí předložené informace. 

Usnesení bylo přijato jednomyslně. 

 

4) Ukončení 

Předseda RVIS poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 

 

 

 

Přílohy: 
Příloha 1: Plán povinných prací 2023 
Příloha 2: Plán prací nad prioritními tématy 2023    
     


